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     Milí spoluobčané i přespolní,                                                                                          

Ministerstvo životního prostředí v součinnosti s CHKO Bílé Karpaty vyhověly naší žádosti o dotaci na obnovu 
aleje Na Zahradách. Ze státního rozpočtu nám bylo uvolněno 126000,- Kč, které pokryjí přibližně 90% všech 
nákladů. Koncem dubna jste si mohli všimnout čilého ruchu v dané lokalitě. Firma Městské lesy a zeleň 
z Valašského Meziříčí se postarala o všechny práce spojené s výsadbou stromů. Celkově se zasadilo 126 stromů: 
lípa, javor, kaštan, jeřáb, švestka, třešeň. U výsadby byly i děti z naší školy a školky. Seznámily se se samotnou 
výsadbou i následnou ochranou a péčí o mladé stromky. Nakonec si každý na svůj stromek přivázal obrázek 
se jménem, který si ve škole připravili. Tajně doufáme, že by to mohlo mít preventivní efekt proti případnému 
vandalismu. Tady bych chtěl požádat každého z vás, kteří danou lokalitou projíždíte, procházíte, či jinak 
vycházkově využíváte, abyste byli všímaví a případné náznaky vandalismu nám ohlásili na obecní úřad či sami 
sjednali nápravu. Nejen, že by to byl smutný pohled na polámané stromky, ale díky dotaci máme za povinnost 
10 let se o stromky starat tak, aby jejich počet a druhová skladba byla stále stejná. Je to jakási pomyslná vstupní 
brána do naší obce ve směru od Valašského Meziříčí (pro ty, co nechají auto doma) a zároveň naše vizitka. 
Prosím, chovejme se podle toho, moc děkuji. Na závěr bych vás chtěl vyzvat, abyste dávali na obecní úřad vaše 
typy na úpravu či vylepšení našeho společného okolí. Je tu určitě spousta míst a zákoutí, které by si to
zasloužily.  
          Ivo Veselý 
            starosta



       Jarní soustředění mladých hasičů                                                                                

S blížícím se jarem jsme se začali připravovat na další hasičskou sezónu. Abychom vůbec mohli postavit 
družstva na start, potřebovali jsme, jak se říká, doplnit stavy. Protože již na podzim se nám ozývali rodiče 
dětí, kteří ještě navštěvují mateřskou školku či právě nastoupili do první třídy, rozhodli jsme se tuto myšlenku 
rozšířit a vyvěsili jsme pozvánku na první setkání v místní škole.  Netrpělivě jsme čekali, kolik nových zájemců 
o tento sport se poslední březnovou sobotu objeví v naší klubovně v hasičárně. Milé překvapení nastalo, když 
jsme se dopočítali k číslu třináct. Tolik nových dětí projevilo zájem stát se dobrovolným hasičem, což s již 
čtrnácti dětmi, které ze soutěžního věku ještě nevyrostly, dává úctyhodné číslo 27. Je vidět, že hasičský sport 
je oblíbený a dětem se líbí.Z již zmíněných 27 dětí je 7 patřících do kategorie starších žáků, zbylých 20 patří 
do kategorie mladších žáků. Rozhodli jsme se, že sestavíme 2 družstva mladších. Když k tomu připočítáme 
sedm dorostenek, máme pod svými křídly 34 dětí či mládeže, kterým se snažíme zajistit smysluplné využití 
volného času.

Po prvních seznamovacích trénincích, kdy nám počasí stále ještě nepřálo a dovolilo nám trénovat jen štafety 
na silnici na zahradách, jsme pro děti připravili již tradiční jarní soustředění, na kterém intenzivně trénujeme 
na obvodové koly hry Plamen, konající se letos v Růžďce. Z úsporných důvodů jsme se rozhodli trávit víkend 
trénováním na domácí půdě s tím, že přespíme v sále KD. V pátek 26.4.2013 v 15,00 hodin se k hasičárně 
postupně začaly scházet děti a klubovna se začala plnit. Po uložení osobních věcí jsme se přesunuli na hřiště, 
kde už byla nachystána na základně mašina a hadice. Protože je nás letos opravdu mnoho, museli jsme se 
rozdělit na dvě skupiny. Nejmenší se nejdříve vrhli na útoky a starší žáci trénovali štafetu dvojic. Pak jsme se 
vystřídali a ani jsme se nenadáli a byl čas večeře, na které nás čekalo opékání oblíbených špekáčků.

Ráno po snídani jsme na zahradách trénovali štafetové běhy a po obědě jsme se na hřišti opět vrhli na útoky 
a štafetu dvojic. Po zapojování hadic jsme chtěli začít trénovat s vodou, ale počasí nám udělalo čáru přes 
rozpočet - sluníčko se schovalo, začalo foukat a ochladilo se, takže jsme museli vodu odložit. To samozřejmě 
nevadí- jak se říká těžko na cvičišti, lehko na bojišti. Odpoledne uběhlo jako voda a opět jsme se museli vrátit 
do hasičárny k večeři. Celodenní trénování si vyžádalo svou daň a večer děti usnuly, jako když je do vody hodí. 
Ráno jsme chtěli ještě potrénovat, ale již při letmém pohledu na děti bylo vidět, že toho za ty dva dny mají 
celkem dost. Rozhodli jsme se, že si odpočineme, něco zahrajeme, poobědváme, pak uklidíme a to nám tak 
akorát vyšlo do odpoledne, kdy bylo plánováno ukončení soustředění. Děti jsme v pořádku vrátili rodičům 
a my jsme byli jen rádi, že jsme to přežili a zdravý rozum nám zůstal.

Takže sezóno, těš se, už jdeme !!!!
vedoucí mládeže SDH Jarcová 



      Divadlo v Jarcové                       

Všechno nasvědčuje tomu, že divadlo v Jarcové zase pevně zapustilo kořeny. Letošní rok je tomu velkým 
důkazem. Od loňského podzimu do jara ochotníci ze spolku Nová Snaha nacvičovali nové představení, 
tentokrát už čtvrté v novodobé historii jarčovského seskupení. Po loňské Gogolově Ženitbě, divadelní klasice, 
zalovili opět v neznámých vodách. Březnová představení, která proběhla v sále kulturního domu, potvrdila, že 
konverzační komedie s názvem Společný byt, byl dobrý výběr.
Bydlet, ale kde? Kdekoliv! Hlavně ve svém a klidně bez střechy nad hlavou. Takovou zápletku nám připravil 
poměrně neznámý jugoslávský autor Dragutin Dobričanin. Hra s rychlým spádem popisující příběh jednoho 
rozestavěného bytu, který už má nejen své podnájemníky, ale i podnájemníky podnájemníků a jednoho 
rohatého domácího miláčka, přináší řadu humorných, občas až absurdních situací, při kterých se bavili jak 
diváci, tak i samotní herci.
Jak to všechno probíhalo a dopadlo, už řada z vás viděla. Návštěvnost divadla letos předčila očekávání a během 
třech zcela vyprodaných domácích představení se zdaleka nedostalo na všechny milovníky divadla, kteří měli 
zájem hru zhlédnout. Není třeba zoufat. Na letošní podzim jsou předběžně naplánovány další dvě domácí 
reprízy a jedna pak také v meziříčském KZ.
Tradicí se stává i to, že se Nová Snaha zúčastňuje přehlídky Dny valašského divadla v Hovězí. Tam ostatně 
proběhla i premiéra letošní hry. To, že se jarčovské představení mezi ostatními neztratilo, dosvědčují i dvě 
individuální ocenění za herecké výkony udělené porotou přehlídky.
Pohádka, detektivka, drama nebo znovu komedie? S čím přijdou ochotníci příště? Nechme se překvapit. 
Za rok na jaře při další premiéře budeme chytřejší.

     Terezka Tvarůžková z Jarcové vítězkou Českého poháru.                     

Terezka Tvarůžková dosáhla velkého 
úspěchu v prvním březnovém víkendu 
v Novém Městě na Moravě, kdy porazila 
všechny soupeřky v závodě Českého 
poháru v běhu na lyžích klasickou 
technikou. Terezka reprezentuje mladší 
dorostenky v oddílu běžeckého lyžování 
ve Valašském Meziříčí.

Celá Jarcová ti Terezko gratuluje 
a přeje zdraví a mnoho sportovních 
úspěchu v dalších letech.
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     Vítání občánků                        

Tradiční „Vítání nových občánků“ obce Jarcová 
se konalo v sobotu dne 6.dubna 2013 v zasedací 
místnosti obecního úřadu. Ke slavnostnímu 
aktu bylo přizváno spolu s rodiči, sourozenci 
a příbuznými osm nově narozených dětí. Jejich 
jména představila starostovi obce předsedkyně 
sociální a kulturní komise Lenka Kostelná. Děti 
z MŠ a ZŠ Jarcová si připravily krátký program 
písniček a říkadel. Tradiční předání pamětních listů 
rodičům nových občánků, kytiček a dárků, focení 
u kolébky a společná fotografie všechny potěšily. 
V záverečném proslovu spojeném s přípitkem 
starosta obce popřál malým občánkům šťastné 
vykročení do budoucího života a všem rodičům 
a příbuzným poděkoval za doprovod vítaných dětí 
k tomuto slavnostnímu aktu.
 	 	 	 	 	 	 	 	 						Za	soc.	a	kult.	komisi	Soňa	Letáková

     Oznámení občanům                     

Pokud někomu dosloužila popelnice a potřebuje novou, stačí, když zavolá na obecní úřad 571/631010 a nahlásí 
jméno, číslo popisné, telefonní kontakt a sdělí, zda chce plechovou či plastovou na kolečkách. Starou 
popelnici nechte před domem a Technické služby vám ji zdarma vymění. Jen připomínám, že popelnice máte 
od Technických služeb v pronájmu a obec za ně měsíčně platí.

Připomínáme, že poplatky za svoz komunálního odpadu (450,- Kč/osoba a 450,- Kč/chata), ze psa (200,- Kč, 
samota 100,- Kč), za kabelovou TV (1000,- Kč) měly být uhrazeny do konce měsíce března. Poplatky můžete 
uhradit v hotovosti na obecním úřadu v úředních dnech (Po, St 9:00 – 12:00, 14:00 – 17:00) nebo převodem 
na účet číslo 5924851/0100. Do zprávy pro příjemce uveďte jméno, číslo popisné a druh poplatku.

Vážení přátelé vycházek a turistiky.Chceme vás v letošním roce pozvat ke společným vycházkám do přírody. 
V letošním roce to budou jenom nenáročné trasy z malým převýšením a z délkou do 15 km.Budeme chodit 
nejen v blízkém okolí,ale máme připravené taky moc pěkné trasy v oblasti Beskyd,Javorníků a Hostýnských 
a Vsetínských vrchů.Máme představu,že budeme chodit jednou za 14 dnů,a to vždy v sobotu.Popis trasy vždy 
včas zveřejníme na vývěsné tabuli před pekárnou u Přadků.Věříme že někteří turisté se k nám přidají,a my se 
budeme na ně těšit.         Jana	Richard	Nečasovi


